
Srđan Jeremić: Kada je riječ o obrazovanju učenika srpske manjine
u javnosti je puno netočnih informacija ili polu informacija

VUKOVAR, U zadnje vrijeme pitanje obrazovanja pripadnika srpske nacionalne manjine u Vukovaru ponovno je jedna od glavnih tema o kojoj se
razgovara ne samo u Vukovaru nego i u Hrvatskoj. Ovo pitanje posebno je istaknuto poslije najava gradonačelnika Vukovara Ivana Penave kako
će raditi na tome da djeca hrvatske i srpske nacionalnosti zajedno sjede u školskim klupama, odnosno da prestane odvajanje djece u osnovnim i
srednjim školama.  

Govoreći na temu obrazovanja pripadnika srpske nacionalne manjine Jeremić kaže kako u javnosti postoje brojne polu informacije ili u cijelosti
netočne informacije koje daju krivu sliku o obrazovanju manjina. Podsjeća kako je pitanje obrazovanja manjina u Hrvatskoj regulirano Ustavnim
zakonom o pravima nacionalnih manjina kao i Zakonom o obrazovanju i Zakonom o službenoj upotrebi pisma i jezika. Posebno je istakao česte
izjave kako djeca srpske nacionalnosti u osnovnim i srednjim školama uče po posebnom programu i da uče gradivo koje se razlikuje od gradiva
koje uče učenici hrvatske nacionalnosti.

Dodaje i kako djeca srpske nacionalnosti zapravo tjedno imaju nekoliko sati više nastave jer pohađaju i srpski jezik i književnost. Po završetku
školovanja na maturi je srpski jezik i književnost jedan od obveznih predmeta tako da imaju i predmet više za položiti.

Prema riječima Jeremića identično je i kod učenja povijesti gdje se posebno ističe dio programa koji govori o Domovinskom ratu.
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„OD VREMENA MIRNE REINTEGRACIJE HRVATSKOG PODUNAVLJA PA DO DANAS PROCES
ODGOJA I OBRAZOVANJA PRIPADNIKA SRPSKE NACIONALNE MANJINE KOREKTNO JE SE

ODVIJAO. BILO JE TU UVIJEK PROBLEMA ALI U PROTEKLE 3 GODINE BILJEŽIMO
INTENZIVAN PRITISAK NA SVA PRAVA SRBA U HRVATSKOJ PA SE TAKO DOVODI I PITANJE

I OBRAZOVANJE DJECE PRIPADNIKA SRPSKE NACIONALNE MANJINE“, KAŽE SRĐAN
JEREMIĆ KOJI JE PREDSJEDNIK ZAJEDNIČKOG VIJEĆA OPĆINA (ZVO) INAČE ORGANIZACIJE
KOJA OKUPLJA OPĆINE U VUKOVARSKO – SRIJEMSKOJ I OSJEČKO – BARANJSKOJ ŽUPANIJI

S PRETEŽITO SRPSKIM STANOVNIŠTVOM.

„ČINJENICA JE DA SE NIŠTA NE RADI I NE UČI BEZ ODOBRENJA MINISTARSTVA ZNANOSTI
I OBRAZOVANJA RH. NAIME, NASTAVNI PLAN I PROGRAM JE USVOJEN OD MINISTARSTVA
TAKO DA TU NEMA NIČEGA SPORNOGA. NASTAVNI PLAN I PROGRAM KAO I UDŽBENICI

UČENIKA HRVATSKE I SRPSKE NACIONALNOSTI SU IDENTIČNI. RAZLIKA JE SAMO U TOME
ŠTO UČENICI KOJI NASTAVU POHAĐAJU NA SRPSKOM JEZIKU I PISMU ŠKOLSKI

PROGRAM POHAĐAJU NA SRPSKOM JEZIKU I ĆIRILIČNOM PISMU. PRI TOME IMAJU
OBVEZU UČENJA I HRVATSKOG JEZIKA I PISMA“, TVRDI JEREMIĆ.
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Dodaje i kako se radi na identičnim udžbenicima, koji su prevedeni na srpski jezik i pismo, a ako i neki od udžbenika nedostaje da se koristi
zamjenski iz Srbije ali da i on mora biti odobren od strane Ministarstva znanosti i obrazovanja RH.

Podsjeća i na modele nastave za nacionalne manjine napominjući kako postoje 3 modela ali i da su u konačnici roditelji ti koji odlučuju po kojem
modelu će njihova djeca pohađati nastavu. Prema podacima ZVO-a oko 1.500 učenika osnovne škole i oko 500 učenika srednje škole trenutno
pohađa A model obrazovanja za pripadnike manjina. Bilježi se blagi pad što Jeremić pojašnjava iseljavanjem ljudi kao i generalno manjim
brojem stanovnika na istoku Hrvatske.

Tekst je potican sredstvima u sklopu projekta Novinarske izvrsnosti Agencije za elektroničke medije.
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„I TU JE ISTA STVAR. PLAN I PROGRAM JE ISTI S JEDINOM RAZLIKOM ŠTO SE NASTAVA
PROVODI NA SRPSKOM JEZIKU I PISMU“, ISTIČE JEREMIĆ.

„MOGU REĆI KAKO SMO KAO ZVO ZABRINUTI RADI OVAKVIH INICIJATIVA KOJE NISU
DOBRONAMJERNE. SRBI SU TI KOJI TREBAJU DA ODLUČUJU O MODELIMA

OBRAZOVANJA NJIHOVE DJECE, A NE GRADONAČELNIK I NEKI DRUGI KOJI NE
PRIMJENJUJU NITI ZAKONE KOJE JE RH DONIJELA. OVO ŠTO SE RADI KROZ OVAKVE

INICIJATIVE JE KLASIČAN PRITISAK NA RODITELJE. SPORNE SU DVOJEZIČNE PLOČE KAO I
ZAKON O SLUŽBENOJ UPOTREBU JEZIKA I PISMA. SADA JE SPORAN I ZAKON O ODGOJU I

OBRAZOVANJU. SVE VEZANO ZA SRBE JE PROBLEMATIČNO IAKO SRBI U HRVATSKOJ
ČINE SVEGA 4.5 POSTO STANOVNIŠTVA. ZVO ĆE SE SVAKAKO SNAŽNO PROTIVITI OVOJ

INICIJATIVI, A AKO BUDE POTREBE OBRATITI ĆEMO SE PISMENO RAZNIM INSTITUCIJAMA
U HRVATSKOJ, EU I SVIJETU KAKO BI ZAŠTITILI PRAVA SRBA U HRVATSKOJ“, ZAKLJUČIO JE

JEREMIĆ.


